



ЧЕРКАСЬКА ОБЛАСНА
УНІВЕРСАЛЬНА
НАУКОВА БІБЛІОТЕКА
ІМЕНІ ТАРАСА ШЕВЧЕНКА



Література про Черкаську область

І квартал
2025 року

Управління культури та охорони культурної спадщини
Черкаської обласної державної адміністрації

Комунальний заклад «Обласна універсальна
наукова бібліотека імені Тараса Шевченка»
Черкаської обласної ради

Література про Черкаську область

I квартал 2025 року

Бібліографічний покажчик

Черкаси 2025

УДК 016:908] (477.46)
Л 64

Укладачка: О. М. Крамар

Редакторка О. І. Дяглюк

Л 64 Література про Черкаську область за I квартал 2025 року : бібліогр. покажч. / Упр. культури та охорони культур. спадщини Черкас. облдержадмін., Комун. закл. «Обл. універс. наук. б-ка ім. Тараса Шевченка» Черкас. облради ; [уклад. О. М. Крамар. – Черкаси : ОУНБ ім. Тараса Шевченка, 2025. – 19 с.

Покажчик «Література про Черкаську область» виходить щоквартально. Включає описи краєзнавчих книг та найважливіших статей із періодичних видань.

Видання призначене для бібліотечних працівників, краєзнавців, педагогів, студентів.

УДК 016:908] (477.46)

Від укладача

Черкаська обласна універсальна наукова бібліотека імені Тараса Шевченка видає поточний бібліографічний покажчик «Література про Черкаську область» із 1959 року.

Він виходить випусками щоквартально. Включає описи книг та найважливіших статей із періодичних видань. Вони систематизовані за розділами, які відображають основні питання краєзнавства.

У межах розділів література подана в логічній послідовності, частково анотована.

Бібліографічний покажчик розрахований на бібліотечних працівників, краєзнавців, педагогів, студентів.

Загальні праці про область

1. Черкащина – регіон можливостей! = Cherkasy region is the region of opportunities! / [Черкас. облдержадмін., Департамент інвестиц.-інновац. політики та зовнішньоекон. зв'язків]. – Черкаси : Третяков О. М., [2013?]. – 128 с. : іл.

2. Черкащини краси неповторні = Unimitable Amenities of Cherkasy Region : від минулого до сучасності / [Черкас. облдержадмін. ; фот. Р. Єпейкіна, С. Корепанова]. – Черкаси : Гарбар О. В., [20 – ?]. – 47 с. : іл.

Історія

3. За Ідентичність і Незалежність. Війна Росії проти України: історичні передумови, геополітичні паралелі. У 2 кн. Кн. 1 / упоряд. Г. В. Боряк, О. В. Ясь ; [відп. ред. В. А. Смолій]. – Київ : Кліо, 2022. – 797, [1] с. : іл. – Містить бібліогр.

4. Культурно-історична спадщина України: перспективи дослідження та традиції збереження : матеріали VII Всеукр. наук.-практ. конф. (з міжнар. участю), Черкаси, 31 жовт.-01 листоп. 2024 р. / Черкас. держ. технол. ун-т, Держ. архів Черкас. обл. [та ін.] ; [упоряд. Лазуренко В. М. та ін.]. – Черкаси : Гордієнко Є. І., 2024. – 291 с. : іл.

5. Клименко, Т. Черкащина в період становлення української держави: 1917–1919 рр. : до 90-річчя утворення УНР та проголошення Акта Злуки / [Т. А. Клименко, Е. А. Левицька, П. М. Жук]. – Черкаси : Чабаненко Ю. А., 2008. – 151 с. – На тит. арк. авт. не зазнач. – Бібліогр.: с. 138–143. – Ім. покажч.: с. 144–147. – Геогр. покажч.: с. 148–150.

6. Краєзнавчий календар Золотоніщини : ювілеї, 2025 р. / Золотоніська район. орг. Нац. спілки краєзнавців України, Наук. б-ка ім. М. Максимовича Черкас. нац. ун-ту ім. Б. Хмельницького ; [авт.-упоряд. Г. М. Голиш]. – Черкаси : Чабаненко Ю. А., 2025. – 35, [1] с. – Ім. покажч.: с. 32–34. – Геогр. покажч.: с. 34–35.

7. Краєзнавчий календар Золотоніщини : ювілеї, 2024 р. / Золотоніська район. орг. Нац. спілки краєзнавців України, Наук. б-ка ім. М. Максимовича Черкас. нац. ун-ту ім. Б. Хмельницького

; [авт.-упоряд. Г. М. Голиш]. – Черкаси : Вертикаль, 2024. – 35 с. – Бібліогр.: с. 30–34.

8. «Кременчуцьке «море»: незатоплена пам'ять : альб. спогадів до 65-річчя переселення і створення «нових» придніпров. сіл Чигиринщини / упоряд. Чигирик Н. – Черкаси : [б. в.], 2024. – 116 с. : іл.

9. Баранов, В. Черкаський калейдоскоп в об'єктиві фотоапарата Валерія Баранова [Образотворчий матеріал] : фотоальбом / Валерій Баранов. – Черкаси : Вертикаль, 2025. – 87 с. : фот.

10. Словник-путівник юного патріота : цікаві факти з історії, культури та мистецтва Черкас. краю / Упр. в справах сім'ї, молоді та спорту Черкас. облдержадмін. [та ін.] ; [авт.-упоряд. Степанова Н. М., Москаленко Т. М., Завалко Т. А.]. – Черкаси : Інтроліга TOP, 2023. – 63 с. : іл. – Бібліогр.: с. 58–59.

11. Бій під Крутами: черкаський слід : [учасники бою під Крутами з Черкас. обл.] // Нова Молодь Черкащини. – 2025. – 5 лют. (№ 5/6). – С. 7.

12. Колись там зберігали вино, а нині навчають студентів : [історія будинку, де нині знаходиться корпус Черкас. політехніч. фахового коледжу в м. Черкаси Черкас. ТГ Черкас. р-ну Черкас. обл.] // Нова Молодь Черкащини. – 2025. – 19 берез. (№ 11/12). – С. 7.

13. «Ми ще вернемось!» : [до 130-річчя від дня народж. В. С. Чучупака, військ., уродженець с. Мельники, Медведів. ТГ Черкас. р-ну] // Календар знаменних і пам'ятних дат. – 2025. – № 1. – С. 72–78. – Бібліогр.: с. 77–78.

* * *

14. Археолог розповів про знахідки біля Долини Троянд : [Михайло Сиволап, археолог, житель м. Черкаси Черкас. ТГ Черкас. р-ну Черкас. обл.] // Нова Молодь Черкащини. – 2025. – 5 лют. (№ 5/6). – С. 1.

15. Стригун, Ю. Скіфська ситула, яку знайшли в Холодному Яру, найдорожча річ в черкаському музеї // Нова Молодь Черкащини. – 2025. – 19 лют. (№ 7/8). – С. 12.

Видатні діячі, імена яких увійшли в історію області

16. Голиш, Г. Людина-академія : [науковець, вчений, Максимович Михайло, уродженець с. Богуславець Вознесен. ТГ Золотоніс. р-ну] / Григорій Голиш, Олена Фещенко // Слово Просвіти. – 2025. – 9-15 січ. (Число 1). – С. 13.

17. Розстріляні сади Левка Симириенка : [ботанік, помолог, уродженець с. Мліїв. Мліїв. ТГ Черкас. р-ну Черкас. обл.] // Черкаський край. – 2025. – 26 лют. (№ 9). – С. 4.

Історія міст і сіл Черкащини

18. Сорокопуд, І. Канів із глибин століть / Іван Сорокопуд ; [упоряд. О. Апальков]. – Вид. 3-тє, доповн. – Канів : Склянка Часу, 2017. – 74, [5] с.

19. Сміливі зі Сміли / [упоряд. Л. І. Скороход та ін. ; за заг. ред. Л. І. Скороход]. – Вид. 3-тє, доповн. – Сміла : Вовчок О. Ю., 2018. – 271, [1] с. : іл. – (Бібліотека газети «Смілі»).

20. Сміла: вулиці, площі, бульвари : упоряд. Л. Скороход, Ю. Харченко, Л. Гур'єва. – Сміла : Медіа-центр, 2022. – 79 с. : іл.

21. Сміла. Вчора. Завтра / [голов. ред. С. В. Остапова]. – Черкаси : Брама-Україна, 2005. – 42, [1] с. : іл. – Бібліогр.: с. 43.

22. Ярич, Р. На власній, на своїй землі : трагіч. історія одного села, яких в Україні тисячі : [іст.-краєзнавчий нарис] / Ростислав Ярич ; [ред. А. Дупляк]. – Київ : Хрещатик, 2006. – 79 с. : іл.

23. Краєзнавець показав старі світліни з Чигиринщини : [зображення знищених церков показав у мережі, Олександр Солодар, уродженець м. Чигирин Чигирин. ТГ Черкас. р-ну] // Нова Молодь Черкащини. – 2025. – 22 січ. (№ 3/4). – С. 7 : фот.

Природа. Екологія

24. Інноваційні хімічні технології науковців Черкащини для відновлення довкілля України у післявоєнний час : зб. наук. праць : наук.-практ. конф., Черкаси, 11 груд. 2024 р. : присвяч. 40-річчю каф. хім. технологій та водоочищення ЧДТУ / ЧДТУ, Упр. екології та природ. ресурсів Черкас. облдержадмін.

[та ін.] ; [уклад. Н. М. Фоміна]. – Черкаси : Вертикаль, 2024. – 150 с. : іл., табл.

25. Черевко, О. Найзагадковіший птах України / Олександр Черевко, Григорій Голиш, Максим Гаврилюк ; [за ред. Г. М. Голиша]. – Черкаси : Вертикаль, 2024. – 215 с. : іл. – Бібліогр.: с. 183–187. – Показч.: с. 208–209.

26. Полякова, Т. Фазани для Корсуня – не дивина : [Корсунь-Шевченків. ТГ Черкас. р-н Черкас. обл.] / Тетяна Полякова // Черкаський край. – 2025. – 8 січ. (№ 2). – С. 3 : фот.

27. До черкаського зоопарку привезли самицю зубра : [Черкас. ТГ Черкас. р-н Черкас. обл.] // Нова Молодь Черкащини. – 2025. – 8 січ. (№ 1/2). – С. 3 : фот.

28. Нові мешканці з'явилися в зоопарку : [зеленочубий турако та рож. какаду в м. Черкаси Черкас. ТГ Черкас. р-ну Черкас. обл.] // Черкаський край. – 2025. – 15 січ. (№ 3). – С. 7 : фот.

29. У Черкаській області створили три заповідники : [«Циганський яр», «Сотницький яр», «Євенкове» в Черкас. обл.] // Вечірні Черкаси. – 2025. – 5 лют. (№ 06). – С. 7.

Сільське господарство

30. Марченко, В. «Поголів'я плекаємо, ферму розбудовуємо» : [діяльність с.-г. п-ва «Відродження» у м. Шпола Шполян. ТГ Звенигород. р-ну Черкас. обл.] / Василь Марченко // Черкаський край. – 2025. – 22 січ. (№ 4). – С. 5 : фот.

31. Марченко, В. Тваринники ДП «ДГ «Нива» професійно долають труднощі сьогодення : [діяльність с.-г. п-ва у м. Христинівка Христинів. ТГ Уман. р-ну Черкас. обл.] / Василь Марченко // Черкаський край. – 2025. – 15 січ. (№ 3). – С. 5 : фот.

Охорона здоров'я

32. У Черкаському перинатальному центрі відкрили нове відділення: які його функції : [«Від-ня постінтенс. виходжування для новонародж. та постнат. догляду» у м. Черкаси] // Вечірні Черкаси. – 2025. – 22 січ. (№ 04). – С. 7.

33. Черкащина отримала сучасні УЗД-апарати : [Черкас. обл.] // Вечірні Черкаси. – 2025. – 5 лют. (№ 06). – С. 2.

34. Нікітенко, Л. Поспішайка Катруся : [у Черкас. обл. перинат. центрі медики виходили 650-грамове немовля] / Людмила Нікітенко // Україна молода. – 2025. – 26 берез. (№ 12). – С. 9.

35. За деякі послуги в державних медустановах доведеться платити: рішення уряду // Вечірні Черкаси. – 2025. – 1 січ. (№ 1). – С. 8.

36. Лікує зуби за 50 грн: як допомагає ЗСУ стоматолог-волонтер із Черкас : [Валерій Горбенко, житель м. Черкаси Черкас. ТГ Черкас. р-ну Черкас. обл.] // Вечірні Черкаси. – 2025. – 22 січ. (№ 04). – С. 10 : фот.

Фізична культура і спорт

37. Всеукраїнське свято богатирської сили на призи пам'яті Івана Піддубного : с. Красенівка [Черкас. обл.], 20 серп. 2016 р. / Чорнобаїв. райдержадмін., Чорнобаїв. райрада, Красенів. сільрада [та ін.]. – Черкаси : Брама-Україна, 2016. – 40 с. : іл.

38. Всеукраїнське свято богатирської сили на призи пам'яті Івана Піддубного : с. Красенівка [Черкас. обл.], 18 серп. 2018 р. – Черкаси : Брама-Україна, 2018. – 42 с. : іл.

39. Спортсменом грудня – 2024 став Антон Черняков : [боксер, житель м. Багачеве Ватутін. ТГ Звенигород. р-ну Черкас. обл.] // Черкаський край. – 2025. – 15 січ. (№ 8). – С. 8 : фот.

40. Черкаські спортсмени потрапили до фільму «Олімпійське сузір'я: Париж – 2024» : [стрілець Сергій Куліш та гімнаст Ілля Ковтун, жителі м. Черкаси Черкас. ТГ Черкас. р-ну Черкас. обл.] // Вечірні Черкаси. – 2025. – 22 січ. (№ 04). – С. 10.

Туризм у краї

41. Черкащина туристична. 5 сезонів = Touristic Cherkasy. 5 seasons / [Департамент інвестиц.-інновац. політики та зовнішньоекон. зв'язків Черкас. облдержадмін. ; редкол.: Чабан А. Ю. та ін.]. – Черкаси : Брама-Україна, 2014. – 71 с. : іл.

42. 500 чарівних куточків України, які варто відвідати : [путівник / уклад. Т. І. Лагунова, Ю. Ю. Кашуба ; голов. ред. С. С. Скляр]. – Харків : Клуб сімейн. дозвілля, 2007. – 413, [1] с. : іл. – Покажч. насел. пунктів: с. 410–413.

Релігія

43. Лариса, С. Шполянський храм у боротьбі за українську державу : [волонтер. діяльність ПЦУ у м. Шпола Шполян. ТГ Звенигород. р-ну] / Лариса Соколовська // Черкаський край. – 2025. – 1 січ. (№ 1). – С. 2 : фот.

44. Як переходили до ПЦУ найбільший і найстарший собори області : [в Черкас. обл.] // Нова Молодь Черкащини. – 2025. – 8 січ. (№ 1/2). – С. 7.

45. Нікітенко, Л. Віддали нам наше : [повернули державі Успенський собор у м. Каневі Черкас. р-ну] / Людмила Нікітенко // Україна молода. – 2025. – 5 берез. (№ 9). – С. 3.

46. Нікітенко, Л. «Неопалима Купина» : у Черкасах до ПЦУ перейшов храм образу Божої Матері / Людмила Нікітенко // Україна молода. – 2025. – 26 берез. (№ 12). – С. 3.

Черкащина в умовах російсько-української війни

47. Владислав Бондаренко отримав найвищу військову нагороду – «Хрест бойових заслуг» : [капітан, житель м. Черкаси Черкас. ТГ Черкас. р-ну Черкас. обл.] // Нова Молодь Черкащини. – 2025. – 8 січ. (№ 1/2). – С. 3 : фот.

48. Поранений кілька діб керував боєм: черкащанина відзначили «Хрестом бойових заслуг» : [капітан Владислав Бондаренко, уродженець с-ща Лисянка Лисян. ТГ Звенигород. р-ну] // Вечірні Черкаси. – 2025. – 8 січ. (№ 02). – С. 10.

49. Калиновська, Т. Коли гримлять гармати, душа не може мовчати : [Андрій Голоднюк, військ., який пише вірші, житель с. Сагунівка Сагунів. ТГ Черкас. р-ну Черкас. обл.] / Тетяна Калиновська // Черкаський край. – 2025. – 22 січ. (№ 4). – С. 4 : фот.

50. «Боляче за донечку, яка знає тата лише з фото»: історії трьох полеглих захисників із Черкащини : [Вадим Помаз,

Микола Рибак, Владислав Гончарук, колиш. жителі Черкас. обл.] // Вечірні Черкаси. – 2025. – 8 січ. (№ 2). – С. 10 : фот.

51. «Він був чудовим актором, а разом з тим – людиною честі»: історії трьох полеглих захисників із Черкащини : [Костянтин Жук, Олег Зайцев, Олег Агафонов, військ., уродженці Черкас. обл.] // Вечірні Черкаси. – 2025. – 19 берез. (№ 12). – С. 10.

52. «До останнього подиху лишився вірним присязі»: історії трьох полеглих захисників із Черкащини : [Віталій Кучерявий, Віталій Тертичний, Роман Вернигора, уродженці Черкас. обл.] // Вечірні Черкаси. – 2025. – 29 січ. (№ 5). – С. 10 : фот.

53. «Пишався тим, що у віці 50 років його взяли в ССО»: історія трьох полеглих захисників із Черкащини : [Юрій Каптенко, Назар Лавренко, Руслан Мамедов, військ. з Черкас. обл.] // Вечірні Черкаси. – 2025. – 12 берез. (№ 11). – С. 10.

54. Рідним загиблих, безвісти зниклих і полонених військових платитимуть стипендію : [в Черкас. обл.] // Вечірні Черкаси. – 2025. – 29 січ. (№ 5). – С. 4.

55. Марченко, В. «Серце на пікселі»: вироби маньківських майстринь популярні в фронтовиків : [діяльність волонтер. швейної майстерні «Серце на пікселі» у с-щі Маньківка Маньків. ТГ Уман. р-ну Черкас. обл.] / Василь Марченко // Черкаський край. – 2025. – 29 січ. (№ 5). – С. 5 : фот.

* * *

56. Через дронуву атаку горіла меблева фабрика : [наслідки атаки ударних БпЛА у м. Черкаси Черкас. ТГ Черкас. р-ну Черкас. обл.] // Черкаський край. – 2025. – 5 берез. (№ 10). – С. 1.

57. Никопаненко, С. Особливості інвестування у військові облігації : [на прикладі територіальних громад Черкаської області] / Сергій Никопаненко, Гліб Баранов // Казна України. – 2025. – № 1. – С. 40–43.

Наука. Освіта

58. Нераденко, Т. Учнівська краєзнавча школа «Юні краєзнавці. МАН» Позашкільного навчального закладу міста

Черкаси «Центр туризму, краєзнавства, екскурсій та спорту учнівської молоді»: 20 років шляху / Тетяна Нераденко ; Комун. закл. «Черкас. обл. центр роботи з обдаров. дітьми Черкас. облради» [та ін.]. – Черкаси : Чабаненко Ю. А., 2024. – 169 с. : іл. – Містить бібліогр.

59. 100 років перша. Черкаська дитяча музична школа № 1 імені Миколи Лисенка : сторінки історії / [упоряд. Ю. Темченко, С. Дерев'янка]. – Черкаси : Чабаненко Ю. А., 2023. – 217 с. : іл.

60. У Черкаській області запланували створити 81 заклад профільної освіти // Вечірні Черкаси. – 2025. – 29 січ. (№ 5). – С. 3 : фот.

61. У Черкасах на місці школи по Хрещатику був найдорожчий жіночий навчальний заклад : [історія гімназії Самойловської, нині спец. шк. № 17 у м. Черкаси Черкас. ТГ Черкас. р-ну Черкас. обл.] // Нова Молодь Черкащини. – 2025. – 19 берез. (№ 11/12). – С. 7.

62. Школярі Черкащини вивчатимуть безпілотні літальні системи на уроках «Захисту України» // Вечірні Черкаси. – 2025. – 15 січ. (№ 3). – С. 1.

Культура

63. Пахаренко, Василь Іванович : біобібліогр. показч. / Черкас. нац. ун-т ім. Б. Хмельницького, Наук. б-ка ім. М. Максимовича ; [уклад. Н. В. Демченко ; наук. ред. Г. М. Голиш]. – Черкаси : Інтроліга TOP, 2024. – 101, [1] с. – (Серія «Бібліографія вчених Черкаського національного університету імені Богдана Хмельницького» ; вип. 32). – Ім. показч.: с. 95–99.

64. Голиш Григорій Михайлович : біобібліогр. показч. / Черкас. нац. ун-т ім. Б. Хмельницького ; [уклад. Л. Г. Лисиця ; наук. ред. О. В. Спрягайло]. – Черкаси : Чабаненко Ю. А., 2024. – 159, [1] с., [16] с. іл. – (Серія «Бібліографія вчених Черкаського національного університету імені Богдана Хмельницького» ; вип. 31). – Ім. показч.: с. 149–157.

65. Поетичний код Наталії Горішної : біобібліогр. показч. / Упр. культури та охорони культур. спадщини Черкас. облдержадмін., Комун. закл. «Обл. універс. наук. б-ка ім. Тараса Шев-

ченка» Черкас. облради ; [уклад. Н. В. Адешелідзе ; ред. О. І. Дяглюк]. – Черкаси : ОУНБ ім. Тараса Шевченка, 2024. – 52 с. – (Серія «Черкащини славетні імена»). – Бібліогр.: с. 47. – Алф. покажч.: с. 48. – Ім. покажч.: с. 48–50.

Засоби масової інформації

66. Пішла у вічність відома радіожурналістка Олександра Рогульська : [колиш. жителька м. Черкаси Черкас. ТГ Черкас. р-ну Черкас. обл.] // Черкаський край. – 2025. – 22 січ. (№ 4). – С. 3 : фот.

67. Журнал «Краєзнавство» присвятили Черкащині : [презентація наук. журн. у м. Черкаси Черкас. ТГ Черкас. р-ну Черкас. обл.] // Черкаський край. – 2025. – 12 берез. (№ 11). – С. 4.

Мистецтво

68. Мереживо казкове [Образотворчий матеріал] / Черкас. академ. театр ляльок Черкас. облради [та ін.]. – Черкаси : Шитюк Л. С., 2019. – [17] с. : іл.

69. Митець українського відродження : [Іван Падалка, живописець, графік, уродженець с. Жорнокльови, Драбів. ТГ Золотоніс. р-ну Черкас. обл.] // Календар знаменних і пам'ятних дат. – 2024. – № 4. – С. 65 – 75. – Бібліогр.: с. 72–73.

70. Голиш, Г. Малярський хист успадкував від прадіда : [Василь Дрючило, худож., уродженець с. Щербинівка Золотоніс. ТГ Золотоніс. р-ну Черкас. обл.] / Григорій Голиш // Черкаський край. – 2025. – 22 січ. (№ 4). – С. 8 : фот.

71. Голиш, Г. Зірка пісенного вокалу Діана Петриненко : [оперна співачка, уродженка с. Білоусівка Драбів. ТГ Золотоніс. р-ну Черкас. обл.] / Григорій Голиш // Черкаський край. – 2025. – 26 лют. (№ 9). – С. 5.

Літературне життя

72. Апокриф : часопис. № 9. «Зима крізь її дивиться на світ» / [ред. Горідько Т. та ін.]. – Черкаси : Інтроліга TOP, 2024. – 131 с. : іл.

73. Зоряне саяво світлиці : літ.-муз. Чорнобаївщина : 30-річниця від дня заснування район. літ.-муз. об-ня «Світлиця» присвяч. / [упоряд. Б. Камінський]. – Черкаси : Чабаненко Ю. А., 2020. – 307 с. : іл., ноти.

74. Зоряні світанки : зб. віршів поетів Канів. літстудії «Зорянка», приуроч. до її 40-річчя / [К. Піка, Ф. Руденко, Г. Кулик та ін.]. – Черкаси : Око-Плюс, 2008. – 79 с. : іл.

75. Література рідного краю у школах Золотоніщини : конспекти уроків для 5–11 кл. / [упоряд. В. М. Макаренко]. – [Б. м. : б. в., 2013?]. – 128 с. – Містить бібліогр.

76. Скіфія, 2017. Літо : альманах / [упоряд. О. В. Апальков]. – Канів : Склянка Часу, 2017. – 311 с.

77. Апальков, О. Право на дорогу / Олександр Апальков ; [передм. А. Крима ; післямова В. Єременка, М. Шеверноги]. – Канів : Склянка Часу, 2016. – 222 с.

78. Буряченко, С. Війни громовиці (1968–1999 рр.) : поезії / Станіслав Буряченко. – Черкаси : Вертикаль, 2016. – 71 с.

79. Григорович, А. Анна Григорович: «Місія письменниці-казкарки – радісна та відповідальна» : [інтерв'ю з письменницею, казкаркою, жителькою м. Черкаси Черк. міської громади Черк. р-ну Черк.обл.] / інтерв'ю вела Тамара Маркелова // Жінка. – 2025. – № 3. – С. 4–7 : фот.

80. Зоц, І. Огляд медіа та соціальних мереж : [поетеса Валентина Коваленко отримала диплом лавреата Всеукраїнської літ.-мист. премії ім. І. Дробного] / Ігор Зоц // Слово Просвіти. – 2025. – 23–29 січ. (Число 3). – С. 2.

81. Капр, А. Дивосвіт : [поезія]. Кн. 1 / Антоніна Капр. – Черкаси : Чабаненко Ю. А., 2021. – 121 с.

82. Капр, А. Дивосвіт : [поезія]. Кн. 2 / Антоніна Капр. – Черкаси : Чабаненко Ю. А., 2023. – 83, [4] с.

83. Капр, А. Байки, гуморески та усмішки баби Тоньки : (вибране) / Антоніна Капр. – Черкаси : Чабаненко Ю. А., 2023. – 86 с.

84. Месевря, О. Вишиванка для сонечка : [для дітей дошк. віку] / Ольга Месевря [худож. Л. Солодар]. – Черкаси : Чабаненко Ю. А., 2019. – 6 с. : іл.

85. Месевря, О. Відповідальний за час / Ольга Месевря ; [передм. авт.]. – Черкаси : Чабаненко Ю. А., 2024. – 315, [4] с.

- 86. Науменко, А.** Вулиця Володьки : [оповідання] / Анатолій Науменко. – Київ : Меркьюрі-Поділля, 2024. – 311, [1] с.
- 87. Науменко, А.** Коляска : [оповідання] / Анатолій Науменко. – Київ : Меркьюрі-Поділля, 2024. – 311 с.
- 88. Науменко, А.** Друга зустріч : [роман] / Анатолій Науменко. – Київ : Меркьюрі-Поділля, 2024. – 164 с.
- 89. Носенко, В.** ...Ще маки на вустах не відцвіли... : [поезії] / Віра Носенко. – Канів : Родень, 2017. – 71 с.
- 90. Озірний, О.** Тернова гілка : [поезії] / Олексій Озірний ; [передм. Поліщука В. Т.]. – Черкаси : Чабаненко Ю. А., 2024. – 98, [2] с.
- 91. Олійник, Н.** Яблунева королева : вірші та роздуми / Наталія Олійник. – Корсунь-Шевченківський : І. С. Майдаченко, 2022. – 135 с.
- 92. Пилипенко, Ф.** Павутина слів : поезії / Федір Пилипенко ; [передм. А. Поліщука]. – Тальне : Поліграфіст Тальнівщини, 2019. – 76, [3] с.
- 93. Пилипенко, Ф.** Облава на життя : [поезії] / Федір Пилипенко. – Черкаси : Чабаненко Ю. А., 2024. – 96, [3] с.
- 94. Прилуцький, О.** За межею прицілу : [оповідання] / Олександр Прилуцький. – Черкаси : Інтроліга TOP, 2023. – 131 с. : іл.
- 95. Скрипник, А.** Світи, світи, старий маяк... : оповідання, есе / Анатолій Скрипник. – Київ : BONA MENTE, 2008. – 111 с.
- 96. Слово від серця :** поет. зб. / [передм. В. Пахаренка]. – Черкаси : Інтроліга TOP, 2023. – 119 с.
- 97. Соло** / Олена Добридень, Олександр Стрельчук, Ольга Рачек, Олена Шаповал ; [уклад. та наук. ред. В. М. Коваленко]. – Черкаси : Чабаненко Ю. А., 2013. – 64 с.
- 98. Сотник, О.** Моїх надій озимина пророка : [поезії] / Ольга Сотник. – Київ : Укр. пріоритет, 2016. – 102, [1] с. : іл.
- 99. Стасюк, В.** Повертайся живим : [зб. віршів] / Валентина Стасюк. – Черкаси : Інтроліга TOP, 2024. – 23 с.
- 100. Ступаченко, В.** Сонети осені моєї... : поезії / Валентина Ступаченко ; [післямова В. Дзеги]. – Чорнобай : Чорнобаїв. КПП, 2015. – 116 с. : іл.
- 101. Темченко, М.** Душі криниця : [поезії] / Микола Темченко. – Москва : Іван Федорович Коваленко, 2012. – 118 с.

102. Темченко, М. Життя – буття : (вірші, слова до пісень) / Микола Темченко. – [Б. м. : б. в.], 2013. – 51 с.

103. Уклін святині отчого порогу : зб. поезій / [передм. І. Нерубайського]. – Черкаси : Чабаненко Ю. А., 2006. – 83 с., [8] с. іл.

104. Царенко, Л. Сто доріг : [поезії] / Леся Царенко. – Черкаси : Вертикаль, 2015. – 185 с. : іл.

105. Чорновіл, С. Дорога до матері : повість / Станіслав Чорновіл. – Черкаси : Черкас. ЦНТЕІ, 2006. – 71 с.

106. Чос, В. Диво з бантиком : усмішки / Володимир Чос ; [передм. авт.] – [Б. м. : б. в.], 2017. – 88 с.

107. Чуб, Г. Ти сьогодні мені наснишся. Любов та війна : [зб. поезій] / Григорій Чуб. – Черкаси : ЧНУ ім Б. Хмельницького, 2022. – 38 с. : іл.

108. Шпота, І. Співають дзвони : [поезії] / Іван Шпота. – Черкаси : Брама-Україна, 2014. – 182 с.

109. Щекочихіна, О. Ключі від серця : [поезії] / Ольга Щекочихіна ; [передм. В. Кузьменка]. – Черкаси : Чабаненко Ю. А., 2016. – 227 с.

Василь Симоненко

110. Рік Василя Симоненка : [поет, журналіст, колиш. житель м. Черкаси Черкас. ТГ Черкас. р-ну Черкас. обл.] // Черкаський край. – 2025. – 8 січ (№ 2). – С. 3 : фот.

111. Соколовська, Л. «Народ мій є, народ мій завжди буде»: Василю Симоненку виповнилося б 90 : [поет і журналіст, колиш. житель м. Черкаси Черкас. ТГ Черкас. р-ну Черкас. обл.] / Лариса Соколовська // Нова Молодь Черкащини. – 2025. – 15 січ. (№ 3). – С. 1, 2 : фот.

112. Гордість нації : [до 90-річчя з дня народження Василя Симоненка, поета, колишнього жителя м. Черкаси] // Жінка. – 2025. – № 1. – С. 40–41.

113. Таємний меценат цукрової імперії : [до 190-річчя від дня народження В. Ф. Смиренка, уродженця с. Мліїв Мліїв. ТГ Черкас. р-ну Черкас. обл.] // Календар знаменних і пам'ятних дат. – 2025. – № 1. – С. 64–71. – Бібліогр.: с. 69–71.

114. Ковалів, Ю. Резистанс Василя Симоненка : [поет, колишній житель м. Черкаси] / Юрій Ковалів // Літературна Україна. – 2025. – 31 січ. (№ 1). – С. 10.

Тарас Шевченко

115. Лауреати Національної премії України імені Тараса Шевченка: гончар Василь Омеляненко : [альбом : до 100-річчя від дня народж.] / Нац. музей-заповідник укр. гончарства, НДІ керамології ; [авт.-упоряд. Л. Метка ; відп. ред. О. Пошивайло]. – Опішне : Укр. народознавство, 2024. – 623 с. : іл. – (Академічна керамологічна серія «Гончарна спадщина України XVII–XX століть» ; кн. 2). – Бібліогр.: с. 583–604. – Ім. покажч.: с. 613–620. – Геогр. покажч.: с. 621–623.

116. Тараса пензлі оживають [Образотворчий матеріал] : мальовн. пленер : кат. твор. робіт / [Черкас. обл. громад. орг. «Світовид» та ін. ; фот. Д. Лада, І. Харитонов та ін.]. – Черкаси : Довгань Р. Б., 2019. – [64] с. : іл.

117. Корсунський вінок Кобзареві : твори літ.-мистец. громади Корсунь-Шевченківщини до 200-річчя від дня народж. Т. Г. Шевченка / Район. об-ня Всеукр. т-ва «Просвіта» ім. Т. Г. Шевченка, Літ.-мистец. об-ня Корсунь-Шевченківщини «Янталка» ; уклад.-ред. В. Метелиця. – Корсунь-Шевченківський : В. М. Гаврищенко, 2015. – 131 с. : іл.

118. Білокінь, О. Під знаком Шевченкового слова : лінгвіст. нариси за текстами кн. вражень на Тарасовій горі / Ольга Білокінь ; Шевченків. нац. заповідник. – Черкаси : Вертикаль, 2013. – 131 с. : іл. – Містить бібліогр.

119. Висока вона, Тарасова гора / [упоряд. С. Козак]. – Київ : Літ. Україна, 2016. – 315 с. – (Книжкова «Літературна Україна»).

120. Шевченко, Тарас Григорович. Твори. У 5 т. Т. 1. Поетичні твори, 1837–1847 / Тарас Шевченко ; [вступ. ст. Є. П. Кирилюка]. – Київ : Дніпро, 1970. – 406, [1] с., [5] с. іл.

121. Шевченко, Тарас Григорович. Твори. У 5 т. Т. 2. Поетичні твори, 1847–1861 / Тарас Шевченко. – Київ : Дніпро, 1970. – 414, [1] с., [5] с. іл.

122. Шевченко, Тарас Григорович. Твори. У 5 т. Т. 3. Драматичні твори. Повісті / Тарас Шевченко. – Київ : Дніпро, 1971. – 379, [3] с., [9] с. іл.

123. Шевченко, Тарас Григорович. Твори. У 5 т. Т. 4. Повісті / Тарас Шевченко. – Київ : Дніпро, 1971. – 373, [3] с., [9] с. іл.

124. Шевченко, Тарас Григорович. Твори. У 5 т. Т. 5. Щоденник. Вибрані листи / Тарас Шевченко. – Київ : Дніпро, 1971. – 542, [1] с., [9] с. іл.

125. Шевченко, Т. Кобзар / Тарас Шевченко. – Факс. вид. 1860 р. – Черкаси : Вид. Ольга Вовчок, 2013. – 244, [1] с. + Передмова до факсимільного видання «Кобзаря» 1860 року / Т. Калиновська, П. Жук. – Вих. дані ориг. твору «Кобзар»: С.-Петербург: вь друкарні П. А. Куліша, 1860. – Кн. в футлярі.

126. Шевченко, Т. Воюючий Шевченко : мала світогляд. кн. укр. воїна : [зб. поезій / Шевченко Т. Г. ; передм. М. Томенка]. – Черкаси : Чабаненко Ю. А., 2024. – 113, [1] с. – На тит. арк. авт. не зазнач.

127. Козак, Д. На берегах Хоролу і Сули. Полтавські шляхи Тараса Шевченка [Образотворчий матеріал] / Дарина Козак, Сергій Козак ; НАН України, Ін-т літ. ім. Т. Г. Шевченка. – Київ : Літ. Україна, 2023. – 130 с. : іл. – Бібліогр.: с. 125.

128. Шевченків заповіт свободи / НАН України, Ін-т літ. ім. Т. Г. Шевченка ; [упоряд. С. Козак ; відп. ред. Т. Летнянчин]. – Київ : Літ. Україна, 2025. – 310 с. – (Українська діаспора: літературна бібліографія ; вип. 5). – Алф. покажч.: с. 280–304.

129. Мельниченко, В. «Значення Шевченка для України...» : про статтю, яка стала знаком української ідентичності та наукового шевченкознавства : [в ж-лі «Основа», 1861 р.] / Володимир Мельниченко // Слово Просвіти. – 2025. – 13–19 берез. (Число 10). – С. 12–13.

130. Мельниченко, В. Тарас Шевченко: «Земляки мої позбавили мене свободи самому вести свій журнал» : [записи Тараса Шевченка у його Щоденнику, поета, уродженця с. Моринці Звенигородської ТГ Звенигородського р-ну Черкаської області] / Володимир Мельниченко // Слово Просвіти. – 2025. – 27 лют. – 5 берез. (Число 8). – С. 12–13.

131. Боронь, О. «Згадали давнину й пішли... обідати» : [життя та творчість Т. Г. Шевченка, уродженця с. Моринці Звенигород. ТГ Звенигород. р-ну] / Олександр Боронь // Критика. – 2024. – Число 11/12. – С. 35–39 : портр.

132. Гальченко, С. Автор, осінений Шевченком : [книга «Осінені Шевченком», авт. В. Мельниченко] / Сергій Гальченко // Українська літературна газета. – 2025. – Лют. (№ 2). – С. 36–37.

Зміст

Від укладача.....	3
Загальні праці про область.....	4
Історія.....	4
Видатні діячі, імена яких увійшли в історію області.....	6
Історія міст і сіл Черкащини.....	6
Природа. Екологія.....	6
Сільське господарство.....	7
Охорона здоров'я.....	7
Фізична культура і спорт.....	8
Туризм у краї.....	8
Релігія.....	9
Черкащина в умовах російсько-української війни.....	9
Наука. Освіта.....	10
Культура.....	11
Засоби масової інформації.....	12
Мистецтво.....	12
Літературне життя.....	12
Василь Симоненко.....	15
Тарас Шевченко.....	16

Бібліографічне видання

ЛІТЕРАТУРА ПРО ЧЕРКАСЬКУ ОБЛАСТЬ І КВАРТАЛ 2025 РОКУ

Бібліографічний покажчик

Укладачка

Крамар Оксана Миколаївна

Відповідальна за випуск ***Л. Д. Дядик***

Редагування ***О. І. Дяглюк***
Комп'ютерне опрацювання ***І. П. Білоус***

Формат 60x84/16

Видавець і виготовлювач
Комунальний заклад «Обласна універсальна наукова
бібліотека імені Тараса Шевченка»,
вул. Байди-Вишневецького, 8, м. Черкаси, 18001

Підписано до друку 12.05.2025. Тир. 35. Ксерокс ОУНБ імені Тараса Шевченка